
 

 

 

 

 

Parlament České republiky 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 

2018 
8. volební období 

 

Z Á P I S 

 
z 6. schůze 

 

výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu, 

která se konala ve dnech 25. a 26. dubna 2018 

25. dubna 2018 od 9.00 hodin v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, 118 26  Praha 1 

v místnosti č. 106 /1. patro 

26. dubna 2018 od 9.30 hodin v provozně účelovém zařízení v Lipnici nad Sázavou 

 

 

 

Z jednání omluveni:  

dne 25. 4.  posl. I. Vondrák, posl. M. Hnilička, posl P. Gazdík, posl. J. Mihola, posl. Z. Majerová-

Zahradníková 

dne 26. 4. posl. I. Vondrák, posl. M. Melková, posl. M. Grebeníček, posl. V. Procházková, posl. 

J. Mihola, posl. K. Rais, posl. S. Fridrich, posl P. Gazdík, posl. I. Jáč, posl. K. Valachová, posl. L. 

Kozlová, posl. Z. Majerová-Zahradníková, posl. I. Pojezný, posl. A. Staněk, posl. J. Špičák 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

Jednání řídil předseda výboru posl. Václav  Klaus 

 

Hlasováno hlasovacím zařízením. 

 

25. dubna 2018 
 

Předseda informoval o žádosti inerntetového portálu Seznam, který chce jednání výboru 

natáčet - 1. hlas. - 7,0,4 (pro - posl. Baxa, posl. Fridrich, posl. Melková, posl. Procházková, 

posl. Richter, posl. Rutová, posl. Vácha, proti - 0,  zdržel se - posl. Grebeníček, posl. Klaus, 

posl. Kozlová, posl. Pojezný) 

 
Předseda výboru posl. V. Klaus zahájil schůzi výboru. Přivítal všechny přítomné a doporučil, aby 

se schůze řídila upraveným pořadem, s tím, že bude vypuštěn bod 2.  Jedná se o návrh poslanců 

Václava Klause, Petra Fialy, Zbyňka Stanjury a dalších na vydání zákona, kterým se mění 

zákon č. 101/2017 Sb., kterým se mění zákon č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, 

středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších předpisů 
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(sněmovní tisk 102). Tento sněmovní tisk byl zamítnut Poslaneckou sněmovnou v prvním čtení. 

Dále se bude hlasovat o změně času jednání bodu 3 - od 10 hodin a bodu 4 - od 10.30 hodin. 

- 2. hlas. 17(všichni)pro 

(pro - posl. Bartoň, posl. Baxa, posl. Fridrich, posl. Grebeníček, posl. Jáč, posl. Klaus, posl. 

Kozlová, posl. Melková, posl. Pojezný, posl. Procházková, posl. Rais, posl. Richter, posl. Rutová, 

posl. Špičák, posl. Vácha, posl. Valachová, posl. Volný). 

 

 

9.00 hod. 

1. Návrh poslanců Václava Klause, Petra Fialy, Zbyňka Stanjury a dalších na vydání zákona, 

kterým se mění zákon č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším odborném 

a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 61). 

 

Bod odůvodnil za předkladatele posl. Václav Klaus, zpravodajskou zprávu přednesl posl. Lukáš 

Bartoň 

 

Předseda Klaus - tento bod otevřeme a vyslechneme stanoviska jednotlivých poslaneckých klubů. 

Poté navrhnu přerušit bod do 9. 5. 2018, s tím, že do 2. května 2018 budou doručeny pozměňovací 

návrhy k tomuto tisku do sekretariátu výboru. Doručené pozměňovací návrhy budou poslancům 

výboru zaslány e-mailem. 

        

obecná rozprava 

 

- předs. Klaus - tento návrh zákona se týká mateřských školek. Má tři části: První část - vypuštění 

obligatornosti pro obce a školky přijímat dvouleté děti. Druhá část - zrušení institutu povinné 

školky. Třetí část - otázka zpoplatňování ve školkách. 

 

- posl. Bartoň - upozornil, že v systému je již načten pozměňovací návrh posl. Karla Raise. 

 

- posl. Valachová - podala svůj pozměňovací návrh, který byl poslancům ráno rozeslán. 

Ke dvouletým dětem - těchto dětí je v mateřských školách státe více je nutné zřídit dětské skupiny. 

Druhá část pozměňovacího návrhu garantuje zřizovatelům možnost zajistit předškolní vzdělávání 

- formou dětské skupiny. 

Návrh na zrušení pravidelného předškolního vzdělávání od 5 let do 6 let a zavedení "školkovného" 

v tomto období považuje za krok unáhlený -nesouhlasí s tím. 

 

- posl. Pojezný - povinnost přijímat dvouleté děti do školek ne. Povinné předškolní vzdělávání od 

5 let ano, ale bez školkovného.  

 

- předs. Klaus - upozornil, že rodiče menších dětí doplácejí finančně na děti předškolní, jelikož se 

školkovné zvýšilo. Bylo by dobré, aby bylo na rozhodnutí rodičů, zda dávat děti na předškolní 

vzdělávání. 

 

- posl. Grebeníček - je pro zrušení přijímání dvouletých dětí do mateřských škol, ale je potřeba 

zajistit pro tyto děti jesle, jinak bude problém  děti umisťovat. Upozornil, že ve většině evropských 

zemí je předškolní výchova povinná. Poslední rok ve školce dětem výrazně pomůže a měl by být 

bezplatný. 
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- posl. Vácha - stanovisko TOP 09 - dvouleté děti do školek - ne, ale zajistit pro ně dětské skupiny, 

které se např. na jeho fakultě velmi osvědčily. Placení v posledním roce předškolní docházky 

- ano. Povinná předškolní docházka - ne. Uvedl příklad - pokud musí dítě odejít z dětské skupiny 

na povinnou předškolní docházku - často je to pro děti velké trauma. 

 

- posl. Rais - stanovisko ANO - dvouleté děti do školek - ne, ale souhlasí s dětskými skupinami. 

Bezplatný poslední rok - ne. Předškolní vzdělávání od 5 do 6 let povinně budeme diskutovat. 

 

- předs. Klaus - stanovisko ODS - považujeme všechny tři části, které jsme předložili za správné, 

budeme rádi, když jakákoliv z nich projde.  

Situace maminek je velice důležitá, ale toto není meritem školského zákona. Musí se dbát na 

kvalitu předškolního a školního vzdělání hlavně ve prospěch dětí. To, že jsou maminky sociálně 

slabé nebo silné je nutné řešit jiným zákonem. Ať se vytvoří jesle, zvýší  se odměna maminkám, 

které pečují o dítě atd. Vzdělávání dvouletých dětí, kolektivním, celotýdenním vzděláváním není  

vhodné, neprospívá to ani školkám. Proto tato novela.  

 

- posl. Bartoň - stanovisko Pirátů - shodují se s předkladatelem na zrušení povinné předškolní 

docházky. Toto postihne dvě skupiny. První skupina jsou rodiče, kteří cestují a jsou v zahraničí. 

Druhá skupina jsou děti z vyloučených lokalit. Chceme, aby děti rodičů žijících v zahraničí 

neměly povinnost jednoho roku předškolní docházky.  

Zrušení platby za poslední rok - podporujeme - rodiče těchto dětí je spíše dají do školky. 

Chtějí podpořit nulté ročníky základních škol.  

Dvouleté děti - umísťování dětí do dětských skupin (zde mohou být děti od 1 roku až do 6 let). 

Zřizovatelem může být obec, dětská skupina může být i v mateřské škole nebo v soukromé firmě 

(je to obrovský benefit firmy pro zaměstnance).  

Sdělil, že na příští jednání navrhne výboru doprovodné usnesení k dětským skupinám. 

 

- posl. Hyťková - stanovisko klubu SPD - podporují návrh zákona předsedy Václava Klause. 

Z praxe v mateřské škole ví, že dvouleté děti do těchto školek nepatří. U předškolních dětí narostla 

administrativa - omluvenky. Ideální je dobrovolnost.  

 

- posl. Vácha - apeluje na zpravodaje. Při přípravě pozměňovacích návrhů ať nechá nejprve 

hlasovat o povinné předškolní docházce a poté o placení. Pokud projde varianta povinné docházky  

od pěti let, bude hlasovat pro bezplatnost. Stát nemůžeme nutit rodiče posílat děti do školky a 

platit za ni. 

 

- posl. Valachová - podporuje usnesení k dětským skupinám. Situace od roku 2020 k dětským 

skupinám není nijak ošetřena.  

přijato usnesení č. 39 - výbor přerušuje projednávání návrhu poslanců Václav Klause, Petra 

Fialy, Zbyňka Stanjury a dalších na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 561/2004 Sb., o 

předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve 

znění pozdějších předpisů (sněmovní tisk 61) do 9. 5. 2018 do 9.15 hodin s tím, že případné 

pozměňovací návrhy budou doručeny do sekretariátu výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, 

mládež a tělovýchovu do 2. 5. 2018. 

- 3. hlas. - 19(všichni)pro 

(pro - posl. Bartoň, posl. Baxa, posl. Fridrich, posl. Grebeníček, posl. Hyťhová, posl. Jáč, posl. 

Klaus, posl. Kozlová, posl. Melková, posl. Pojezný, posl. Procházková, posl. Rais, posl. Richter, 

posl. Rutová, posl. Staněk, posl. Špičák, posl. Vácha, posl. Valachová, posl. Volný). 
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10.00 hod. 

bod 3. Zpráva o činnosti kontrolní rady Technologické agentury ČR (sněmovní tisk 145) 
Bod odůvodnil za kontrolní radu Technologické agentury ČR předseda Petr Štěpánek, 

zpravodajskou zprávu přednesl za omluveného zpravodaje posl. Iva Vondráka zastupující 

zpravodaj posl. Karel Rais 

 

obecná rozprava 

- předs. Klaus - za rok 2017 jste vydali ve prospěch projektů zhruba 20 miliard Kč? 

 

- předseda Očko - 20 miliard Kč bylo vydáno za dobu fungování TA ČR na všechny projekty. 

Je to od počátku TA ČR do roku 2017. V roce 2017 to bylo přibližně 3,5 miliardy Kč. 

 

- předs. Klaus - Karlovarský kraj 30 milionů Kč, Středočeský kraj 1, 4 mld. Kč, chápu, že Praha 

a Brno mají univerzity, ale středočeský kraj ne? 

 

- předs. Štěpánek - je to otázka v jakých lokalitách se nachází inovativní firmy a podniky, které 

jsou žadateli. Není to jen otázka univerzit, ale otázka toho, že na peníze na výzkum může 

dosáhnout jakákoliv výzkumná instituce, která má historii, zajímavá témata a týmy, které to 

jsou schopny řešit.  

 

přijato usnesení č. 40 - výbor -  doporučuje Poslanecké sněmovně vyslovit souhlas se Zprávou 

o činnosti kontrolní rady Technologické agentury ČR za rok 2017 (sněmovní tisk 145) 

- 4. hlas. - 17,0,2 

(pro - posl. Bartoň, posl. Baxa, posl. Fridrich, posl. Grebeníček, posl. Hyťhová, posl. Jáč, posl. 

Klaus, posl. Kozlová, posl. Melková, posl. Pojezný,  posl. Rais, posl. Richter, posl. Rutová, posl. 

Staněk, posl. Špičák, posl. Vácha, posl. Volný, proti - 0, zdržel se - posl. Procházková, posl. 

Valachová) 

 

 Stanovení odměn členům Kontrolní rady Technologické agentury ČR 

přijato usnesení č. 41 - výbor -Výbor pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu po 

odůvodnění předsedy kontrolní rady Technologické agentury ČR  P. Štěpánka, zpravodajské 

zprávě přednesené posl. K. Raisem za omluveného zpravodaje posl. I. Vondráka a po rozpravě 

I.   doporučuje  Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby přijala toto usnesení: 

"Poslanecká sněmovna stanoví dle § 36a odst. 8 zákona č. 130/2002 Sb., o podpoře výzkumu 

a vývoje v platném znění výši odměn členům kontrolní rady Technologické agentury ČR za 

rok 2017 takto: 

prof. RNDr. Ing. Petr Štěpánek, CSc.  Kč 93 700,- 

prof. Ing. Ladislav Musílek, CSc.  Kč 78 100,- 

Zbyněk Frolík, Dipl. Ing.    Kč 56 000,- 

prof. Ing. Václav Havlíček, CSc.  Kč 61 400,- 

prof. Ing. Jiřina Jílková, CSc.    Kč 79 100,-  

prof. dr. Ivan Ohlídal, DrSc.    Kč 62 500,- 

prof. Ing. Josef Psutka, CSc.    Kč 75 900,- 

prof. Ing. Jana Stávková, CSc.  Kč 59 200,- 

prof. Ing. Pavel Václavek, Ph.D.  Kč 65 200,- 

doc. Ing. Marek Vochozka, MBA, Ph.D. Kč 68 900,-". 
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II.  pověřuje   předsedu výboru posl. V. Klause, aby toto předložil předsedovi 

Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR; 

 

III.  pověřuje    zpravodaje výboru posl. I. Vondráka, aby toto usnesení  

    přednesl ve schůzi Poslanecké sněmovny 

 

- 5. hlas. - 17,0,2 

(pro - posl. Bartoň, posl. Baxa, posl. Fridrich, posl. Grebeníček, posl. Hyťhová, posl. Jáč, posl. 

Klaus, posl. Kozlová, posl. Melková, posl. Pojezný,  posl. Rais, posl. Richter, posl. Rutová, posl. 

Staněk, posl. Špičák, posl. Vácha, posl. Volný, proti - 0, zdržel se - posl. Procházková, posl. 

Valachová) 

        

10.30 hod. 

4.  Sdělení předsedy, různé 

 

 Na výzvu Výboru k podávání návrhů na volbu 1 člena Kontrolní rady Grantové agentury ČR, 

a to do 18. dubna 2018 se nikdo nepřihlásil. Tato informace byla předána dopisem Volební 

komisi. 

 

Výbor obdržel žádost o převzetí záštity nad:  

mezinárodním festivalem "KULTURA JIŽNÍCH A SEVERNÍCH SRBŮ s podtitulem 5. 

ROČNÍK DNŮ SLOVANSKÉ KULTURY 2018", který se koná od 31. května do 3. června 

2018 v Uherském Hradišti, Starém Městě, Modré, Velehradě, Mikulčicích, Hodoníně a Lužici. 

 Nad touto akcí výbor převzal záštitu již v letech 2016 a 2017.  

 

- posl. Pojezný a posl. Grebeníček - je dobré tuto záštitu podpořit byli by rádi, kdyby byla 

poslancům výboru zaslána pozvánka. 

přijato usnesení č. 43 - 6. hlas. - 13 (všichni)pro 

(pro - posl. Baxa, posl. Grebeníček, posl. Hyťhová, posl. Klaus, posl. Kozlová, posl. Melková, 

posl. Pojezný, posl. Richter, posl. Rutová, posl. Staněk, posl. Špičák, posl. Vácha, posl. Volný) 

 

Sdělena informace, že  posl. Majerová - Zahradníková, připravuje poslanecký návrh novely 

zákona č. 245/2000 Sb., o státních svátcích, o ostatních svátcích, o významných dnech a o 

dnech pracovního klidu, a to ve smyslu, že bude „Den mateřských škol“ ustanoven v kalendáři 

jako významný den. Návrh reflektuje žádost Českého výboru světové organizace pro 

předškolní výchovu. 

 

 k heraldice 

- posl. Pojezný -  přijato usnesení č. 42 - výbor vyslovuje souhlas s návrhy znaků a vlajek obcí, 

které byly schváleny na jednání podvýboru pro heraldiku a vexilologii 

- 7. hlas. - 14 (všichni)pro 

(pro - posl. Bartoň,  posl. Baxa, posl. Grebeníček, posl. Hyťhová, posl. Jáč, posl. Klaus, posl. 

Kozlová, posl. Melková, posl. Pojezný, posl. Rutová, posl. Staněk posl. Špičák, posl. Vácha, 

posl. Volný) 

 

Předseda Klaus - bylo by vhodné, aby poslanci výboru dostávali pozvánky na slavnostní udílení 

znaků a vlajek. 
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 Předseda Klaus informoval  poslance výboru o dopisu, který obdržel od předsedkyně výboru 

pro sociální politiku Radky Maxové ve věci návštěvy členů Výboru pro zaměstnanost a sociální 

záležitosti Evropského parlamentu. Členové našeho výboru jsou přizváni k jednání výboru pro 

sociální politiku se zástupci Evropského parlamentu, které proběhne 10. 5. 2018 od 10 do 12 

hodin v budově Poslanecké sněmovny - poté raut 12 - 13,30 hodin. 

 Europoslanci mají zájem diskutovat o tématech: zaměstnávání mladých lidí; vazby 

vzdělávacího systému a pracovního trhu; slaďování osobního a pracovního života. 

 K jednání byli přizváni i poslanci výboru pro evropské záležitosti a senátoři z výboru 

pro zdravotnictví a sociální politiku a výboru pro vzdělávání, vědu, kulturu, lidská práva a 

petice. 

 

Předseda předal informaci o  Pozvání na Fórum OECD 2018 do Paříže od 29. do 30. května 

2018.  

 Za náš výbor by se jednání mohl zúčastnit jeden maximálně dva poslanci.  

 Cesta by musela projít schvalovacím procesem organizačního výboru. Projde-li 

Sněmovna by hradila, dopravu, ubytování a diety.  

  

Předseda Klaus nabídl členům výboru, aby ho v případě zájmu o zařazení jakéhokoliv bodu na 

program jednání oslovili, případně předali svůj požadavek do sekretariátu výboru. 

 

Předseda Klaus - uvítal by společné stanovisko výboru k zákonu o registru smluv - týká se to 

i škol, pro ně je to velká byrokracie. Navrhl by novelu zákona, aby byly školy vyloučeny.  

 

Informace pro poslanci, kteří se zúčastní výjezdního zasedání v Lipnici nad Sázavou. Dnes se 

odjíždí ve 13.00 hodin od hlavního vchodu Sněmovní 4. 

 

5.  Schválení termínu a programu příští schůze 

 

Hlasováno o schválení pozvánky na 7. schůzi  výboru, která se bude konat dne 9. května 2018 od 

9 hodin -  8. hlas. - 13,0,1 

(pro - posl. Bartoň,  posl. Baxa, posl. Grebeníček, posl. Hyťhová, posl. Jáč, posl. Klaus, posl. 

Kozlová, posl. Melková, posl. Pojezný, posl. Rutová, posl. Staněk posl. Špičák, posl. Volný, 

zdržel se - posl. Vácha) 

 

26. dubna 2018 

Jednání v  provozně účelovém zařízení v Lipnici nad Sázavou, Zámecká 295. 

 

9.30 hod. - 12.30 hod. 

6.  Jednání výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu se zástupci asociací 

působících v oblasti regionálního školství a dalších institucí  

 

Z jednání se omluvila Asociace ředitelů základních škol ČR a Národní rada osob se zdravotním 

postižením. 

 

Pan předseda přivítal přítomné členy asociace a představil poslance, kteří se tohoto jednání 

účastní. 
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Přítomni: posl. Lukáš Bartoň, posl. Martin Baxa, posl. Milan Hnilička, posl. Tereza Hyťhová, 

posl. Jan Richter, posl. Miloslava Rutová, posl. František Vácha, posl. Lubomír Volný a posl. 

Václav Klaus. 

 

Asociace ředitelů gymnázií ČR 

 

Za Asociaci ředitelů gymnázií vystoupila předsedkyně ředitelů gymnázií paní Renata 

Schejbalová. Tato asociace vznikla v roce 1993. V České republice je  355 gymnázií  z toho 

296 ředitelů je členem této asociace. Zastoupení je v každém kraji. Členové asociace jsou členy 

pracovních skupin při MŠMT, NIDV.  Členové asociace jsou i autoři učebnic. 

Upozornila na nízké platy ve školství a velký nedostatek učitelů matematiky, fyziky a 

informatiky. 

MŠMT - analýza odchodu učitelů do důchodu. Během 5 až 10 let nastane kritická situace - 

nebudou učitelé. 

Navyšování platů - není dostatečné, aby přilákalo nové učitele. 

Nepedagogičtí pracovníci - je nutné zvýšit platy. Například hospodářka školy má plat 18 tisíc 

Kč hrubého. 

Dále školy neznají výši PH Max, nevědí výši ohodnocení. Nedokáže spočítat, jaký to bude mít 

dopad na školu.  

Přijímací řízení - proběhla celostátní konference v Táboře. Zde došlo k dohodě, že chtějí 

prosadit elektronické podávání přihlášek. 

Upozornila, že řada gymnázií přijímá žáky bez přijímacích zkoušek. 

Dále sdělila, že asociace není pro zrušení víceletých gymnázií (informace v médiích jsou 

jednostranné a nejsou podloženy fakty). Na gymnázia odchází cca 8,4 procenta žáků ze 

základních škol. Dostanou se tam ti nejlepší žáci.  

 

Asociace aktivních škol, z. s. - prezentace - Příloha č. 1 k zápisu 

 

Za asociace aktivních škol přednesl svou prezentaci pan Karel Rajchl. 

 

Předseda Klaus položil několik otázek: 

1)  Jaký je Váš poměr k zákonu o pedagogických pracovnících? 

2)  Jaký je Váš poměr k reformě financování? 

3)  Ze škol z uhersko-hradišťska došlo k upozornění, že ředitelé škol trojkových obcí musí 

zapisovat do registru smluv i věci týkající se toho, že jedete například na školu v přírodě. Je to 

tak i na severu Čech? 

4)  Jaký je normativ na žáka? 

 

- ředitel Rajchl - k první otázce k zákonu o pedagogických pracovnících. 

Zákon je velice špatně nastaven. Uvedl příklad - ve škole je učitelka, která má vystudovaný 

nepedagogický obor na pedagogické fakultě - hudební výchovu. Je to skvělá učitelka, která to 

s žáky umí. Inspekce to napadla a s kolegyní musí být rozvázat pracovní poměr. Na její místo 

nastoupí člověk, který má pedagogické vzdělání, ale s žáky to neumí. 

2) Reforma financování - nejsme schopni spočítat jak na tom budeme v roce 2019. 

3) Registr smluv - trápí nás to. Musí se zapisovat vše nad 50 tisíc korun - velmi to zatěžuje 

administrativu.  

4) Normativ na žáka - dle našeho názoru musí být financování stejné ve všech krajích.  

Upozornil, že mnoho učitelů ze severu Čech odchází manuálně pracovat do Německa. 
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Unie školských asociací – CZESHA - prezentace - Příloha č. 2 k zápisu 

 

Za asociaci CZESHA přednesl prezentaci  pan Jiří Nekuda. 

Souhlasí s vyřčenými problémy svých předřečníků v oblasti školství. Upozornil na nedostatek 

matematiků, fyziků, učitelů na učilištích. 

 

Předseda Klaus -  Podpořili jste reformu financování - jaké peníze jsou potřeba? 

 

Pan Nekuda - když se poprvé hovořilo o reformě financování, říkalo se, že tato reforma má 

přinést do škol kvalitu. Požadovali jsme, aby se hlavně udržela nároková složka a chtěli jsme 

ji zachovat ve výši  15 procent a gymnázia  20 procentech. Ministerstvu financí s tím 

nesouhlasilo. 

Nyní se hovoří o potřebě cca 11,5 miliard korun pro zajištění reformy. CZESHA věří, že se 

peníze seženou. 

K naplněnosti škol - Ústecký kraj; došlo zde ke sloučení cca 16 až 18 páteřních škol. Kapacity 

jsou stále velké (spíše je tam málo studentů). Kvalita škol se bohužel posunula, žáci, kteří dříve 

nemohli studovat na gymnáziích tam dnes studují.  

 

Asociace ředitelů církevních škol ČR - prezentace - Příloha č. 3 k zápisu 

 

Za asociaci ředitelů církevních škol přednesl prezentaci  pan Jiří Vojáček 

 

Pan Vojáček upozornil na propast platů pedagogů oproti státním školám. MŠMT vypsalo v 

minulosti rozvojový program, který platy částečně vyrovnal, ale nyní po zvýšení platů ve 

státních školách nastal opět velký rozdíl. 

K zákonu o pedagogických pracovnících uvedl, že je velmi špatně nastaven. Omezuje nástup 

do škol odborníkům, kteří nemají pedagogické vzdělání.  

Poslanec Baxa upozornil, že by výbor měl sledovat problematiku financování církevních škol. 

 

Sdružení soukromých škol Čech, Moravy a Slezska - prezentace - příloha č. 4 k zápisu 

 

Za asociaci sdružení soukromých škol Čech, Moravy a Slezska přednesli prezentaci paní Pavla 

Katzová a pan Vladimíra Kolder. 

 

Uvedl příklad Pedagogické fakulty v Orlové - je zde dvoustupňové studium  - 3 letý bakalář - 

speciální pedagog, poté dvouleté magisterské studium. Výsledkem výstupu je speciální 

pedagog pro školská poradenská zařízení a speciální pedagog pro výuku. Podle zákona 

č. 563/2004 Sb. - nemohou tohoto absolventa zaměstnat na střední škole, protože má vzdělání 

pouze pro základní školu.  

Předseda Kolder upozornil na velký nedostatek mistrů odborné výuky v učilištích. 

 

Asociace speciálních pedagogů ČR 
 

Za Asociaci speciálních pedagogů vystoupila paní Lenka Woloszczuková a paní ředitelka 

Dětského domova v Žatci paní Marta Karasová. 

 

Paní Lenka Woloszczuková - předsedkyně krajské sekce Ústeckého kraje Asociace speciálních 

pedagogů. Zastupuje zde pana Jiřího Pilaře.  
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Vše o problémech ve školství již prezentovali předřečníci. 

Zaměří se na témata, která jsou ožehavá pro Asociaci speciálních pedagogů. 

V  současné době má asociace cca 1800 členů. Vznikla v roce 2010. Je to nezávislá profesní 

organizace, která sdružuje pedagogy, kteří se zabývají problematikou dětí se speciálními 

vzdělávacími potřebami. Svou činnost prezentují na webových stránkách (www.aspcr.cz).  

Jsou členy Unie zaměstnavatelských svazů.  

Asociace má určité priority - není proti inkluzi, ale rozhodně je proti experimentu, který v 

současné době probíhá, a to plošné zavádění inkluze do základních škol. Víme, že v praxi je  

nemožná, dětem spíše ubližuje.  Rádi by vedli odborné debaty na toto téma. V minulosti nikdo 

jejich slova a názory nezohlednil.  Chtějí iniciovat různé změny - ve školské zákoně, ve 

vyhláškách i v poradenské činnosti. Na těchto změnách již pracujeme. Upozornila, že v 

současné době je málo učitelů speciální pedagogiky.  

 

Předseda Klaus sdělil, že školský výbor bude asociaci ve všech změnách a iniciativách 

nápomocen. 

 

Pedagogické komory - prezentace - Příloha č. 5 k zápisu 

 

Za Pedagogickou komoru přednesl prezentaci  pan Radek Sárközi. 

Pan Sárközi navrhnul, aby se poslanci znovu vrátili ke kariérnímu řádu. Byli by rádi, kdyby  

došlo ke zvýšení příplatků pro třídní učitele.  

 

Svazu měst a obcí ČR 

 

Za Svaz měst a obcí ČR vystoupila  paní Marcela Štiková a pan starosta Milan Vácha z Psár. 

Svaz představila paní Štiková - Svaz měst a obcí je celostátní dobrovolná, nepolitická a 

nevládní organizace. Má komorové uspořádání, které zajišťuje vyváženost názorů podle 

velikosti kategorií obcí. Je zde komora obcí, měst, komora statutárních měst, výbor městských 

částí a obvodů, který sdružuje všechny městské části a obvody. Svaz měst a obcí je 

připomínkovým místem. Je servisním místem pro obce, které nemají odborníky přímo u sebe. 

Svaz má pracovní skupiny a pracovní komise. Jsme zde jako zástupci školské komise.  

Svaz se snaží plnit různé projekty např. vzdělávat zastupitele. 

Pan starosta Vácha - v roce 2016 se poslaneckým návrhem schválila možnost 2 letých dětí v 

mateřských školách. Hovoří za Svaz měst a obcí - velmi to zkomplikovalo situaci obcím, ale  i  

práci učitelkám v mateřských školách.  Proto uvítali nový poslanecký návrh (sněmovní tisk 

61), který projednává školský výbor. Dvouleté děti do školek by neměly být přijímány. 

 

 

Sdružení místních samospráv - prezentace - Příloha č. 6 k zápisu 

 

Za Sdružení místních samospráv vystoupil  pan Petr Halada.  

 

Sdružení se snaží o zachování malých škol v obcích. 

Dále pan Halada vyzdvihl dobrou spolupráci s Českou školní inspekcí. 

Upozornil, že je nutné snížit administrativní zátěž ředitelů základních škol. 
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Pan předseda výboru poděkoval všem přítomným za prezentace a představení jednotlivých 

asociací. Pro všechny zúčastněné bylo jednání velkým přínosem. 

 

 

14.00 hod. 

Odjezd. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
          Jan Richter,  v. r.                                                                Václav Klaus,  v. r. 

    ověřovatel                                předseda 

  výboru pro vědu, vzdělání,                          výboru pro vědu, vzdělání,  

kulturu, mládež a tělovýchovu                             kulturu, mládež a tělovýchovu  

 


